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1  Η πανδημία επηρεάζει την τακτική λειτουργία του
νοσοκομείου

Πηγή: ΚΡΗΤΙΚΗ ΕΠΙΘΕΩΡΗΣΗ Σελ.: 1,6 Ημερομηνία
έκδοσης:

18-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

856.23 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Η πανδημία επηρεάζει την τακτική 
λειτουργία του νοσοκομείου

ΓΕΝΙΚΟ ΝΟΣΟΚΟΜΕΙΟ J 
ΡΕΟΥΜΝΗΣ
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1  Η πανδημία επηρεάζει την τακτική λειτουργία του νοσοκομείου
Πηγή: ΚΡΗΤΙΚΗ ΕΠΙΘΕΩΡΗΣΗ Σελ.: 1,6 Ημερομηνία

έκδοσης:
18-05-2021

Η πανδημία επηρεάζει την τακτική 
λειτουργία του νοσοκομείου

Η διαχείριση της λεγάμενης λοιπής νοσηρότητας στην εποχή του covid είναι ένα στοίχημα, που το δημόσιο σύ
στημα υγείας στο Ρέθυμνο φαίνεται να μην μπορεί να κερδίσει. Και αυτό γιατί το μοναδικό νοσηλευτικό ίδρυμα κα
λείται σε συνθήκες σοβαρής υποστελέχωσης να διαχειριστεί τα περιστατικά κορωνοϊού, που σταθερά εδώ και μήνες 
είναι δεκάδες καθημερινά, να επιτελέσει το εμβολιαστικό του έργο, ενώ ταυτόχρονα αδυνατεί να φέρει σε πέρας βα
σικές λειτουργίες, όπως τα τακτικά χειρουργεία και τα εξωτερικά ιατρεία.
Αυτά περιγράφει, μιλώντας στον Team FM102 και την «Πρώτη Γραμμή», ο γιατρός Γιάννης Σαριδάκης, ο οποίος εκ
φράζει τον προβληματισμό του «για τη διαχείριση της λοιπής νοσηρότητας».
«Ζτο Ρέθυμνο είχαμε πάντα μία υποβαθμισμένη πρωτοβάθμια περίθαλψη, η οποία αυτή τη στιγμή και με τις εμβολιαστικές 
υποχρεώσεις έχει γίνει ανύπαρκτη. Έχουμε ένα και μοναδικό νοσοκομείο, δεν έχουμε καν ιδιωτική κλινική, ενώ το νοσοκο
μείο έχει περιστείλει σοβαρά τις τακτικές του λειτουργίες. Είναι δύο χρόνια που δεν γίνονται τακτικά χειρουργεία, έχει συρ- 
ρικνωθεί δραματικά ο χειρουργικός τομέας για τις ανάγκες της κλινικής covid. Ο πολίτης είναι πρακτικά αποκλεισμένος από 
τις δομές δημόσιας υγείας, για να πάει να γράψει μία συνταγή ή τις εξετάσεις του. Ζτο τέλος, που θα κάνουμε το λογαριασμό, 
θα δούμε ότι από αυτή την κατηγορία πολιτών προέρχονται πολύ περισσότεροι θάνατοι. Ήδη καταγράφεται μια αύξηση των 
καρκίνων, ήδη σε μεγάλα νοσοκομεία όπως ο Ευαγγελισμός που είχαν 30 εμφράγματα στην εφημερία τώρα έχουν πέντε, επο
μένως οι υπόλοιποι ή πεθαίνουν σπίτι ή πηγαίνουν στο νοσοκομείο με σοβαρές επιπλοκές. Αυτό είναι και ένα γενικότερο συ
μπέρασμα, ότι οι ασθενείς που προσέρχονται στα επείγοντα σε μεγάλο βαθμό είναι ασθενείς παραμελημένοι. Αυτό το ζήτημα 
είναι πολύ σημαντικό και δεν πρέπει να το παραγνωρίζουμε, ειδικά εδώ στο Ρέθυμνο που είναι πολύ περιορισμένες οι δομές 
δημόσιας υγείας».

• ΣΟΒΑΡΗ Η ΥΠΟΣΤΕΛΕΧΩΣΗ
Η δυστυχώς παγιωμένη υποστελέχωση των τμημάτων έχει οδηγήσει σε πλήρη υπολειτουργία των τακτικών χειρουργείων, με απο

τέλεσμα οι ρεθυμνιώτες να μην μπορούν να εξυπηρετηθούν στο τοπικό νοσοκομείο. Αντ' αυτού, είναι υποχρεωμένοι είτε να πηγαί
νουν σε ιδιωτικά ιατρεία είτε να καταφεύγουν στο νοσοκομείο Χανίων.

Πριν λίγες ημέρες αποχώρησε ένας ακόμα αναισθησιολόγος και σήμερα υπηρετούν πάλι τρεις, γεγονός που δεν επιτρέπει τακτική 
λειτουργία χειρουργείων. Εξυπηρετούνται ουσιαστικά μόνο τα έκτακτα. Επιπλέον, από τη ΜΕΘ δύο γιατροί αποχώρησαν, για να προ- 
σληφθούν με τις προκηρύξεις που έγιναν για τα νοσοκομεία Χανίων και Ηρακλείου, ενώ αποχώρησε και ένας χειρούργος και το ίδιο 
αναμένεται να γίνει και με μία μικροβιολόγο, σύμφωνα με τον κ. Σαριδάκη.

«Κάτω από αυτές τις συνθήκες μπορεί να εξυπηρετείται η έκτακτη λειτουργία του νοσοκομείου, σε καμία περίπτωση τακτικό χειρουργείο δεν 
μπορεί να γίνει με αυτή τη σύνθεση. Εδώ και δύο χρόνια οι ρεθυμνιώτες είναι σε απόγνωση. Βρισκόμαστε, εξετάζουμε κάποιους ανθρώπους, 
στους οποίους λέμε ότι πρέπει να χειρουργηθούν, για παράδειγμα για πέτρα στη χολή, μας ρωτάνε που και δεν ξέρουμε τι να απαντήσουμε.

Πολλοί καταφεύγουν στο νοσοκομείο Χανίων, όσοι έχουν τη δυνατότητα καταφεύγουν στα ιδιωτικά, αλλά πολλοί μένουν χωρίς χειρουργείο.
Πρέπει να λειτουργήσουν σε πολύ μεγαλύτερο Βαθμό όλες οι τακτικές λειτουργίες, όλα τα εξωτερικά ιατρεία για να μπορέσει να εξυπηρετηθεί 

ο κόσμος. Δυστυχώς κι εκεί έχουμε προβλήματα υποστελέχωσης. Έχει προστεθεί και το επιπλέον έργο, του εμΒολιαστικού κέντρου. Η Ομο
σπονδία μας έχει επισημάνει ότι τα νοσοκομεία δεν θα έπρεπε να είναι εμβολιαστικά κέντρα και για τους παραπάνω λόγους, αλλά και για το ότι 
έχουν υψηλό ίίκό φορτίο.

Κάτω από αυτές τις συνθήκες, εμείς το παλεύουμε και κάνουμε ό,τι μπορούμε για να εξυπηρετήσουμε τον κόσμο, αλλά είναι αντικειμενικά δύ
σκολο. Είναι απαραίτητο να γίνει, αλλά είναι απαραίτητο να εξασφαλιστούν και οι προϋποθέσεις», λέει ο κ. Σαριδάκης.

Η κατάσταση περιγράφεται ιδιαίτερα δύσκολη και για το ΤΕΠ, που λειτουργεί με τρεις γιατρούς, πράγμα που ενόψει της τουριστι
κής σεζόν δείχνει μία ακόμα δύσκολη χρονιά, όπως λέει ο νοσοκομειακός γιατρός, ο οποίος κλείνοντας καταλήγει και στην ανάγκη 
που έχει δημιουργηθεί πλέον σε όλα τα νοσοκομεία της χώρας για τη λειτουργία παθολογικών ιατρείων μετά - covid για την παρα
κολούθηση ασθενών που πέρασαν την ασθένεια, πράγμα που υπό τις συνθήκες που επικρατούν στο σύστημα υγείας της χώρας είναι 
δύσκολο.
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1  Κουνά ξανά το δάχτυλο ο Μπ
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 18-19 Ημερομηνία

έκδοσης:
18-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1918.21
cm²

Κυκλοφορία: 8215

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Κουνά
Ρίχνει το φταίξιμο otous πολίτεε 
και στην... εστίαση! «Σπόντεε» 

για νέα μέτρα άφησε ο Τσιόδραδ

Α
φού η κυβέρνη
ση άνοιξε τα πά- 
νια, τώρα ο πρω
θυπουργός Κυ
ριάκος Μητσο- 
τάκης έριξε την ευθύνη εκ 
νέου στους πολίτες για εν

δεχόμενη νέα έξαρση του 
κορονοϊού. Δίπλα του ο επι
κεφαλής των λοιμωξιολόγων 
Σωτήρης Τσίοδρας, που πέ- 
ταξε τη... σπόντα για νέα μέ
τρα σε περίπτωση αναζωπύ
ρωσης της πανδημίας. Για 
άλλη μια φορά η επικοινω- 
νιακή πολιτική του Μαξί- 
μου, με ορόσημο την ευθύ
νη των πολπών, συμπληρώ
νεται μέσω της τακτικής «μα- 
στίγιο και καρότο»...

Η κυβέρνηση ανακοίνω
σε την προηγούμενη εβδο
μάδα το άνοιγμα του τουρι
σμού και την επαναλειτουρ
γία πολλών δραστηριοτήτων, 
επικαλούμενη την επιτυχη
μένη εμβολιαστική διαδικα
σία. Ωστόσο, τα 
νούμερα της 
Ευρώπης δεί
χνουν την Ελ
λάδα να κινεί
ται με ρυθμό 
χελώνας και 
αποτρέπει τους 
τουρίστες να 
επισκεφτούν τη χώρα μας. Η 
χαμηλή συμμετοχή στον εμ
βολιασμό, άλλωστε, αποδει- 
κνύεται και από το ρεπορ
τάζ της «δημοκρατίας» στις 
11 Μαΐου.

Στη χθεσινή σύσκεψη για 
την πορεία της πανδημίας ο 
κ. Μητσοτάκης παραδέχτηκε 
όη η εμβολιαστική διαδικασία 
δεν έχει επιτευχθεί στον βαθ
μό που περίμενε η κυβέρνη
ση, και οι πολίτες πρέπει να 
καταλάβουν ότι η ελευθερία 
δεν σημαίνει ανευθυνότητα. 
Συνεπώς, εφόσον η κυβέρ
νηση δεν κατάφερε τον στό
χο της, οι ευθύνες μετατίθε
νται -άλλη μία φορά- στους 
πολίτες. Την ίδια ώρα, ο αριθ
μός κρουσμάτων και διασω- 
ληνωμένων βρισκόταν στα 
ύψη, ενώ μειώθηκε ο αριθ
μός των self tests, που με βά
ση το κυβερνηυκό αφήγημα 
συνέβαλλαν στην αναχαίτι
ση της πανδημίας: «Βεβαίως 
και βλέπουμε μία σημανηκή

αποκλιμάκωση στον αριθ
μό των κρουσμάτων, στις ει
σαγωγές στα νοσοκομεία και 
σης διασωληνώσεις, η παν
δημία όμως είναι ακόμα εδώ, 
καραδοκεί, το τείχος ανοσίας 
δεν έχει χτιστεί ακόμα στον 
βαθμό που θα θέλαμε, παρόπ 
εμβολιάζουμε παραπάνω από 
100.000 συμπολίτες μας κά
θε μέρα».

0 Κυριάκος Μητσοτάκης 
ζήτησε απόλυτη προσοχή 
και συμμόρφωση του κλά
δου της εστίασης, λες και η 
εστίαση -ο κλάδος με το μα
κροβιότερο λουκέτο- ήταν ο 
κύριος χώρος μετάδοσης του 
ιού. «θα είμαστε αυστηροί 
στην επιβολή του νόμου, κα
θώς είναι πάρα πολύ σημα- 
νπκό αυτή η θετική πορεία η 
οποία έχει διαμορφωθεί τις 
τελευταίες εβδομάδες να συ
νεχιστεί απρόσκοπτα και κα
θώς θα φτάνουμε πια στον 
Ιούνιο και θα έρχονται πο

λύ περισσότε
ροι επισκέπτες 
στη χώρα μας 
τα επιδημιο- 
λογικά δεδο
μένα να είναι 
πολύ καλύτε
ρα απ’ ό,τι εί
ναι και σήμε

ρα, ώστε να περάσουμε ένα 
καλοκαίρι πραγματικά ελεύ
θερο» δήλωσε και πρόσθεσε 
τα γνωστά περί ατομικής ευ
θύνης: «Ελευθερία δεν ση
μαίνει ανευθυνότητα».

Ανησυχία Τσιόδρα
Παράλληλα, ο Σωτήρης Τσι- 
όδρας εξέφρασε την ανησυ
χία του για τις μεταλλάξεις 
του ιού, καθώς άλλα κράτη 
έχουν προχωρήσει σε επα
ναπροσδιορισμό της στρα
τηγικής: «Η επιδημία συνε
χίζει να μας απειλεί. Χρει
άζεται διαρκής επιφυλακή. 
Ανησυχώ για τα μεταλλαγ
μένα στελέχη τα οποία οδη
γούν σε επαναπροσδιορισμό 
της στρατηγικής ανπμετώπι- 
σης της πανδημίας σε πολλές 
ευρωπαϊκές χώρες».

Συνήθως, πάντως, όταν 
ακούμε τέτοιες δηλώσεις 
«παραθυράκια», ανοίγει ο 
δρόμος για νέους περιορι
σμούς...

Ομολογία ήττας: 
«Το τείχος ανοσίας 

δεν έχει χτιστεί 
ακόμα στον βαθμό 
που θα θέλαμε»

ξανά το δάχτυλο ο Μπ

1.402νέα κρούσματα, 56 νεκροί και 647διασωληνωμένοι
ΣΥΝΕΧΙΖΕΤΑΙ η αργή, αλλά 
σταθερή αποκλιμάκωση των 
επιδημιολογικών δεδομένων 
στη χώρα. Χθες ο ΕΟΔΥ ανα
κοίνωσε 1.402 νέα κρούσματα 
σε 23.328 τεστ, ενώ 647 ασθε
νείς νοσηλεύονται οι διασωλη- 
νωμένοι και 56 συμπολίτες μας 
κατέληξαν από επιπλοκές του 
ιού στην υγεία τους.

Στην Αττική εντοπίστηκαν 
687 μολύνσεις και 134 στη Θεσ
σαλονίκη. Στο λεκανοπέδιο η 
διασπορά έχει ως εξής: Ανατο
λική Αττική (106), Βόρειος Τομέ
ας Αθηνών (75), Δυτική Αττική 
(50), Δυτικός Τομέας Αθηνών 
(92), Κεντρικός Τομέας Αθηνών 
(157), Νήσοι (2), Νότιος Τομέ

ας Αθηνών (101) και Πειραιάς 
(104). Διψήφιο αριθμό λοιμώξε
ων είχαμε σε Αιτωλοακαρνανία 
(55), Αχαΐα (47), Βοιωτία (20), 
Εβρο (10), Εύβοια (20), Ημαθία 
(13), Ηράκλειο (42),
Ιωάννινα (11), Κά
λυμνο (11), Κέρκυρα 
(10), Κιλκίς (14), Κο
ρινθία (21), Λάρισα 
(41), Μαγνήσια (35),
Ρέθυμνο (13), Φθι
ώτιδα (15) και Χα
νιά (14).

Τα κρούσματα προέκυψαν 
από 5.352 μοριακά τεστ και 
17.976 rapid tests. Σε σύνολο 
23.328, η θετικότητα υπολογί
ζεται σε 6°/ο.

Από τα 1.402 νέα κρούσματα, 
τα τέσσερα εντοπίστηκαν κατό
πιν ελέγχων σης πύλες εισόδου 
της χώρας. 0 συνολικός αριθ
μός των κρουσμάτων ανέρχεται 

σε 378.485 (ημε
ρήσια μεταβολή 
+0,4°/ο), εκ των 
οποίων 51,2% 
είναι άνδρες. Με 
βάση τα επιβε
βαιωμένα κρού
σματα των τελευ
ταίων εφτά ημε

ρών, 38 θεωρούνται σχευζόμε- 
να με ταξίδι από το εξωτερικό και 
2.324 είναι σχεπζόμενα με ήδη 
γνωστό κρούσμα.

Οι 56 νέοι θάνατοι ασθενών

με Covid-19 ανεβάζουν τον συ
νολικό αριθμό των θυμάτων σε 
11.471 νεκρούς. Το 95,2% είχε 
υποκείμενο νόσημα ή και ηλικία 
70 ετών και άνω.

Η διάμεση ηλικία των 647 
ασθενών που νοσηλεύονται δια- 
σωληνωμένοι (62,6% άνδρες) εί
ναι τα 67 έτη. Το 83,0% έχει υπο
κείμενο νόσημα ή και ηλικία 70 
ετών και άνω. Από την αρχή της 
πανδημίας έχουν εξέλθει από ης 
ΜΕΘ 2.287 ασθενείς.

Οι εισαγωγές νέων ασθενών 
Covid-19 στα νοσοκομεία της 
επικράτειας είναι 318 (ημερήσια 
μεταβολή+10,8%). 0 μέσος όρος 
εισαγωγών του επταημέρου είναι 
313 ασθενείς.

Η θετικότητα 
ανέβηκε στο 6%, 

σε σύνολο 
23.328 τεστ
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1  Κουνά ξανά το δάχτυλο ο Μπ
Πηγή: ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ Σελ.: 18-19 Ημερομηνία

έκδοσης:
18-05-2021

ιτσοτάκη$ μετά το άνοιγμα!
SYPIZA: M0VOS 

ανεΰθυνοβ, 
ο κ. Μητοοτάκη$

ΝΑ ΣΤΑΜΑΤΗΣΕΙ να κουνά 
ίο δάχτυλο σιους πολίτες ζη
τεί ο ΣΥΡΙΖΑ από τον πρωθυ
πουργό, με αφορμή τις δηλώ
σεις του περί της πανδημίας, 
αφού ο ίδιος έχει καταστρατη
γήσει ό,τι μέτρο έχει επιβληθεί.

Σύμφωνα με τον ΣΥΡΕΑ, 
είναι αυτονόητο πως με τόσα 
κρούσματα ημερησίως, παρά το 
αποτυχημένο εξάμηνο λοκνιά- 
ουν του κ. Μητσοτάκη, τα μέτρα 
προστασίας πρέπει να τηρού
νται. «Είναι γεγονός ότι η συ
ντριπτική πλειοψηφία τα τηρεί» 
συνεχίζει η Κουμουνδούρου, 
υπογραμμίζοντας πως ο μόνοι 
που αποδεικνύονται διαχρο
νικά ανεύθυνοι είναι ο κ. Μη- 
τσοτάκης και οι υπουργοί του. 
«Από τις φιέστες πέρυσι, που 
έλεγε πως νίκησε τον κορονοϊό, 
και πς διαρκείς παλινωδίες, μέ
χρι τα κορονογλέντια της Ικα
ρίας και τα ανεπαρκή self tests 
στα σχολεία, που από δύο την 
εβδομάδα έγιναν ξαφνικά ένα, 
χωρίς κανείς να εξηγήσει για
τί» σημειώνεται.

Αντιδράσειβ ΚΙΝ.ΑΛ.
Καθυστέρηση καταλογίζει στον 
πρωθυπουργό το Κίνημα Αλ
λαγής, κατηγορώντας τον ότι 
εδώ και ημέρες καλλιεργούσε 
κλίμα εφησυχασμού και ισχυ- 
ριζόμενο ότι χρειάστηκαν οι 
επανειλημμένες επισημάνσεις 
της Φώφης Γεννηματά για να 
το αντιληφθεί. «Ελευθερία δεν 
σημαίνει ανευθυνότητα, κ. Μη
τσοτάκη, αλλά αυτό ισχύει πρώ
τα για την κυβέρνηση, όχι μό
νο για τους άλλους» καταλήγει 
η ανακοίνωση.

Το ΜέΡΑ25, μέσω του εκ
προσώπου του, κ. Κριθαρίδη, 
κάνει λόγο για το βολικό για 
τον πρωθυπουργό «παραμύθι 
της ατομικής ευθύνης», υπο
γραμμίζει όμως πως οι πολίτες 
πλέον γνωρίζουν πολύ καλά 
ποιος και ποιοι είναι οι πραγ
ματικά και εγκληματικά ανεύ
θυνοι για όλη αυτή τη δραμα- 
υκή κατάσταση.

«Η “ανευθυνότητα” και οι 
παλινωδίες, σε σχέση με τα 
μέτρα προστασίας της δημό
σιας υγείας, αφορούν πρωτί- 
στως την κυβέρνηση» σημείω
σε το ΚΚΕ.

Σημαντική μείωση των εισαγωγών στα νοσοκομεία
ΣΗΜΑΝΤΙΚΗ είναι η μείωση των εισαγωγών 
ασθενών με κορονοϊό στα νοσοκομεία, καθώς 
αγγίζει το 60%. Χαρακτηρισηκό παράδειγμα το 
Αττικόν, στο οποίο την Κυριακή εισήχθησαν 32 
ασθενείς με κορονοϊό, από 100 που είχαμε την 
περίοδο της έξαρσης του τρίτου κύματος.

Σύμφωνα με τον πρόεδρο της ΠΟΕΔΗΝ 
Μιχάλη Γιαννάκο, τα νοσοκομεία έχουν αρχί
σει να επανέρχονται σε μερική κανονικότητα. 
«Αδειάζουν κλινικές κορονοϊού και μετατρέπο- 
νται σε γενικές κλινικές. Αδειάζουν οι αυτοσχέ
διες ΜΕΘ, όπως οι χειρουργικές αίθουσες, και 
ευελπιστούμε σύντομα να ξεκινήσουν τα χει
ρουργεία, γιατί θα το πληρώσουμε».

Το θριάσιο, νοσοκομείο κορονοϊού, από 
την Παρασκευή μπαίνει στη γενική εφημερία. 
Αυτή τη στιγμή νοσηλεύονται σε αυτό 119 πε
ριστατικά κορονοϊού, τα οποία φιλοξενούνται

σε τρεις κλινικές. Από τις 25 κλίνες ΜΕΘ, οι 
οκτώ μετατρέπονται σε γενική ΜΕΘ. Επίσης, 
διατίθενται δύο χειρουργικές αίθουσες για 
έκτακτα χειρουργεία.

Στο Σισμανόγλειο νοσηλεύονται 175 περι
στατικά κορονοϊού, από 300 και πλέον κατά την 
κορύφωση. Σπς ΜΕΘ, που είχε πάντα πολλούς 
διασωληνωμένους εκτός Εντατικής, νοσηλεύ
ονται 19 ασθενείς σπς 25 κλίνες. Επίσης, ανα
κοινώθηκε η σταδιακή μετατροπή του σε γενι
κό νοσοκομείο.

300περιστατικά στον Ερ. Σταυρό
Ωστόσο ο Ερυθρός Σταυρός είναι γεμάτος με 
300 περιστατικά, χωρίς να έχει ανακοινωθεί κά- 
π για τη μετατροπή του σε γενικό νοσοκομείο. 
Σύμφωνα με τον πρόεδρο της ΠΟΕΔΗΝ, πρέπει 
το συντομότερο να αδειάσουν οι προσωρινές

και πρόχειρες ΜΕΘ και να λειτουργήσουν για 
τον σκοπό που φυάχτηκαν (χειρουργικές αί
θουσες, ανάνηψη, καρδιολογικές μονάδες κ.ά.).

0 κ. Γιαννάκος αναφέρει όπ πέρσι το δεύ
τερο κύμα της πανδημίας στη Βόρεια Ελλάδα 
άρχισε από τα σύνορα, όπου δεν υπήρχε έλεγ
χος, και από παραθερισηκά μέρη με τον του
ρισμό. «Δεν αρκεί ο εμβολιασμός των μόνιμων 
κατοίκων, που αποτελούν ισχνή μειοψηφία στα 
νησιά. Με τους εποχικούς εργαζομένους, τους 
τουρίστες π γίνεται; Οι παραθεριστές που θα 
βρεθούν σε νησί μεταδίδουν τον ιό είτε εκεί εί
τε πίσω στον τόπο διαμονής τους, όπου θα γυ
ρίσουν. Τα ζήσαμε πέρσι».

Παράλληλα, υγειονομικές μονάδες πολλών 
νησιών αντιμετωπίζουν μεγάλα προβλήματα 
στη στελέχωση και δεν μπορούν να ανταποκρι- 
θούν στα στοιχειώδη, όπως σε γενικές αίματος.

Η μακροχρόνια νοσηλεία «σκότωσε» 35χρονη στο Ρίο
ΣΑΡΩΤΙΚΟ φαίνεται ότι είναι το πέρασμα του κορονοϊού από τη 
Χαλκίδα, όπου, μετά τον τραυματιοφορέα που «έσβησε» προχθές, 
ακόμη ένας άνδρας, ηλικίας 55 ετών, άφησε την τελευταία του 
πνοή σε Μονάδα Εντατικής θεραπείας του νοσοκομείου.

Οπως αναφέρουν τοπικά μέσα ενημέρωσης, ο υπάλληλος του 
δήμου και πατέρας ενός παιδιού έδινε μάχη στο νοσοκομείο για 
αρκετές ημέρες, όμως η κατάσταση της υγείας του επιδεινώθη
κε και εξέπνευσε.

Σημειώνεται πως τα ξημερώματα του Σαββάτου 
ακόμη ένας άνδρας, 44 ετών, από τη Χαλκίδα και ένας 
76χρονος κατέληξαν σε ΜΕΘ του νοσοκομείου της πό
λης από επιπλοκές του κορονοϊού.

Στο μεταξύ, στο πένθος βυθίστηκε το Ρίο μετά τον 
χαμό μιας 35χρονης γυναίκας, η οποία έδινε μάχη για 
τρεισήμισι μήνες με τον κορονοϊό. Σύμφωνα με όσα 
έχουν γίνει γνωστά, η άτυχη γυναίκα νόσησε στις 24 Ιανουάρι
ου, όταν πήγε στο σπίτι μιας ηλικιωμένης γυναίκας για να της 
προσφέρει βοήθεια.

Αρχικά τα συμπτώματα που παρουσίασε ήταν ήπια, όμως

γρήγορα η κατάστασή της χειροτέρεψε και χρειάστηκε διασω
λήνωση.

Στη συνέχεια μεταφέρθηκε στην Παθολογική Κλινική, κα
θώς ήταν πλέον αρνητική στον ιό, αλλά τα προβλήματα που εί
χαν ανακύψει από την πολύμηνη ταλαιπωρία και την κατάκλιση 
την κατέβαλαν σε τέτοιο σημείο που δεν μπόρεσε να ανακάμψει.

«Μιλούσαμε στο τηλέφωνο μέχρι και πρότινος. Είχε προβλή
ματα. Δεν μπορούσε να σηκωθεί, πονούσε. Ηταν ένα κο
ρίτσι γεμάτο καλοσύνη. Ενας χρυσός άνθρωπος» ανέφε
ρε άτομο από το περιβάλλον της.

Τέλος, μεγάλη φαίνεται ότι είναι η διασπορά του 
κορονοϊού και στο Ηράκλειο, όπου χθες έκλεισαν δύο 
σχολεία του Δήμου Φαιστού εξαιτίας κρουσμάτων ανά
μεσα σε μαθητές. Τα παιδιά και οι δάσκαλοι θα μείνουν 
σε κατ’ οίκον περιορισμό έως τις 28 Μαΐου και στις αί

θουσες θα γίνει απολύμανση. Ανάλογη είναι η εικόνα και στον 
Δήμο Μεσσαράς του Ηρακλείου, όπου τμήματα από δύο γυ
μνάσια κι ένα νηπιαγωγείο θα παραμείνουν κλειστά έως τα τέ
λη του μήνα.

Απανωτοί 
θάνατοι 

καταγράφονται 
στη Χαλκίδα
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1  Νέες κινητοποιήσεις σήμερα και το Σάββατο για την
ενίσχυση των δημόσιων δομών Υγείας

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 21 Ημερομηνία
έκδοσης:

18-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

290.09 cm² Κυκλοφορία: 2300

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΣΩΜΑΤΕΙΑ ΚΑΙ ΦΟΡΕΙΣ *.
ΤΗΣ ΔΥΤΙΚΗΣ ΑΤΤΙΚΗΣ

Νέες κινητοποιήσεις 
σήμερα και το Σάββατο 
για την ενίσχυση 
των δημόσιων δομών 
Υγείας

Κλιμακώνουν τη δράση τους σωματεία 
και φορείς της Δυτικής Αττικής, διεκδι- 
κώντας την άμεση ενίσχυση του «θριάσι- 
ου» Νοσοκομείου, το οποίο σύμφωνα με 
την κυβέρνηση στις 21 Μάη επανέρχεται 
στην πρότερη λειτουργία του, έχοντας να 
αντιμετωπίσει «ουρά» ιατρικών περιστατι
κών που έμειναν στον αέρα, όπως και του 
Κέντρου Υγείας Μεγάρων, με επείγουσες 
προλήψεις και μονιμοποίηση συμβασιού- 
χων, τη δημιουργία Περιφερειακών Ιατρεί
ων σε Νέα Πέραμο και Κινέτα.

Το περασμένο Σάββατο μάλιστα πραγ
ματοποιήθηκε συγκέντρωση διαμαρτυρί
ας και συναυλία στην πλατεία Ηρώων στην 
Ελευσίνα, ενώ σήμερα Τρίτη στις 7 το α
πόγευμα θα πραγματοποιηθεί αυτοκινη- 
τοπορεία, με αφετηρία το ΚΥ Μεγάρων.

Το Σάββατο 22 Μάη θα πραγματοποιη
θεί νέα συγκέντρωση διαμαρτυρίας, στις 
7 μ.μ. στην πλατεία Δημαρχείου Μεγάρων.

Οι αγωνιστικές πρωτοβουλίες οργανώ
νονται γιατί «δεν ανεχόμαστε να συνεχι
στεί η σημερινή απαράδεκτη κατάσταση», 
σημειώνουν οι φορείς που κινητοποιού
νται, εξηγώντας:
• Στο «θριάσιο» παραμένουν κενές 250 
οργανικές θέσεις προσωπικού και είναι ε
πιτακτική η ανάγκη για άμεση ενίσχυση με 
πνευμονολόγους, παθολόγους, εντατικο- 
λόγους, καθώς και νοσηλευτικό, βοηθητι
κό υγειονομικό και παραϊατρικό προσωπι
κό. Ταυτόχρονα, τους επόμενους μήνες 
κινδυνεύουν με απόλυση περισσότεροι 
από 200 συμβασιούχοι - ανάμεσά τους 32 
γιατροί - που είναι απολύτως αναγκαίοι για 
τη λειτουργία του νοσοκομείου.
• Στο Κέντρο Υγείας Μεγάρων υπάρχουν 
μόνο 2 μόνιμοι γιατροί και 1 επικουρικός, 
αντί για 11 που προβλέπει ο οργανισμός. 
Δεν έχει ολοκληρωθεί ακόμα η πρόσλη
ψη 2 γενικών γιατρών, που έχουν προκη
ρυχθεί οι θέσεις τους, δεν υπάρχει κανέ
νας ακτινολόγος, γυναικολόγος, νευρολό
γος, ουρολόγος ή ψυχίατρος. Αν και στο 
Κέντρο Υγείας λειτουργούν πολλαπλές 
εμβολιαστικές γραμμές, δεν υπήρξε ου
σιαστική ενίσχυση με γιατρούς, ενώ ταυ
τόχρονα διατηρείται ο διαχωρισμός μετα
ξύ 1ου και 2ου Κέντρου Υγείας. Ελλείψεις 
υπάρχουν και στο υπόλοιπο προσωπικό - 
για παράδειγμα, αν και το Κέντρο Υγείας 
είναι εμβολιαστικό κέντρο, δεν υπάρχει 
κανένας επισκέπτης Υγείας - ενώ κρίσι
μες ανάγκες καλύπτουν οι 14 συμβασιού- 
χοι (επικουρικοί και μέσω προγράμματος 
του ΟΑΕΔ), που κινδυνεύουν με απόλυση 
τους επόμενους μήνες.
• Σε Νέα Πέραμο και Κινέτα δεν υπάρ
χει Περιφερειακό Ιατρείο, ενώ και ο γενι
κός γιατρός από το ΠΙ Αλεποχωρίου με
τακινείται τις περισσότερες μέρες στο 
ΚΥ Μεγάρων.

«Αυτά είναι τα αποτελέσματα της εφαρ
μογής από όλες τις κυβερνήσεις της στρα
τηγικής της Ευρωπαϊκής Ενωσης, σύμφω
να με την οποία η υγεία είναι ατομική ευ
θύνη και η υγειονομική περίθαλψη είναι ε
μπόρευμα που πρέπει να υπόκειται στους 
νόμους της αγοράς», υπογραμμίζει μεταξύ 
άλλων το Σωματείο Εργαζομένων «θριάσι- 
ου» Νοσοκομείου, καλώντας τον λαό της 
περιοχής σε μαζική συμμετοχή στις αγω
νιστικές πρωτοβουλίες.
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1  Προ των πυλών νέα εμβόλια και φάρμακα
Πηγή: ΕΛΕΥΘΕΡΟΣ ΤΥΠΟΣ Σελ.: 14 Ημερομηνία

έκδοσης:
18-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

617.33 cm² Κυκλοφορία: 6345

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΑΝΔΗΜΙΑ: ΑΙΣΙΟΔΟΞΙΑ ΑΠΟ ΤΙΣ ΔΟΚΙΜΑΣΤΙΚΕΣ ΔΟΣΕΙΣ ΤΗΣ 5ΑΝΟΠ·ΕΛΠΙΔΕΣ ΓΙΑ ΑΝΤΙ-ΙΙΚΟ ΣΚΕΥΑΣΜΑ

Προ των 
πυλών νέα 
εμβόλια και 
φάρμακα
Ε

νδείξεις σταθεροποίησης εμ
φανίζει η πανδημία κορονοϊού 
σε παγκόσμιο επίπεδο, κυρίως 
λόγω του εμβολιασμών που προχω

ρούν σε όλο τον κόσμο. Η μάχη για 
την καταπολέμηση της υγειονομικής 
κρίσης συνεχίζεται με αμείωτο ρυθμό 
και αναμένεται το «οπλοστάσιο» να 
ενισχυθεί περαιτέρω με νέα εμβόλια 
και θεραπείες κατά του ιού. Τπν προ
ηγούμενη εβδομάδα καταγράφηκε 
παγκοσμίως μείωση των θανάτων 
από Covid-19 κατά 12% και των 
νέων κρουσμάτων κατά 4% σε σχέση 
με μία εβδομάδα νωρίτερα.

Από το τέλος του 2019, οπότε κα- 
ταγράφπκαν τα πρώτα κρούσματα 
στην Κίνα, ο ιός έχει σκοτώσει πε
ρισσότερους από 3,93 εκατομμύρια 
ανθρώπους και έχει μολύνει σχε
δόν 1 66,72 εκατομμύρια, με βάση 
τα στοιχεία της βάσης δεδομένων 
«Worldometers.info».

Οι ανισότητες στον εμβολιασμό 
δημιουργούν πρωτοφανείς προ
κλήσεις για τις χώρες, ειδικά για τις 
αναπτυσσόμενες, την ώρα που σχε
δόν 1,46 δισεκατομμύρια δόσεις 
έχουν χορηγηθεί, συνολικά, στον 
παγκόσμιο πληθυσμό των σχεδόν 
7,9 δισεκατομμυρίων ανθρώπων και 
τα περισσότερα αφορούν το εμβόλιο 
των Pfizer/BioNTech. Χορηγούνται,

D ΑΘΗΝΑ ΣΟΥΤΖΟΥ
asoutzou@e-typos.com

πλέον, σχεδόν 23,7 εκατομμύρια δό
σεις την ημέρα, παγκοσμίως, σύμφω
να με το πρακτορείο «Bloomberg», 
και ήδη έχει εμβολιαστεί πλήρως 
σχεδόν ο ένας στους δέκα κατοίκους 
του πλανήτη (ποσοστό 9,5%).

Ελπιδοφόρα μηνύματα
Τπν ίδια ώρα, π επιστημονική κοι
νότητα προχωράει ακάθεκτη στην 
έρευνα θεραπειών. Μείωση έως 
και 99,9% του ιικού φορτίου στους 
πνεύμονες των ποντικών πέτυχε 
ένα αντι-ιικό φάρμακο κατά της 
Covid-19, γεγονός που θα μπορού
σε να αποδειχθεί αποτελεσματικό και 
για τη χρήση κατά των νέων μεταλ
λάξεων, εφόσον η χρήση του εγκρι- 
θεί και για τους ανθρώπους.

Η θεραπεία εμποδίζει τον ιό να 
αναπαραχθεί, καθώς επιτίθεται κα
τευθείαν στο γονιδίωμά του, σύμ
φωνα με τους επιστήμονες του 
Ινστιτούτου Υγείας «Menzies» του 
Πανεπιστημίου Γκρίφιθ της Αυστρα
λίας και του ινστιτούτου «City of 
Hope» τπς Καλιφόρνια. Μάλιστα, το 
φάρμακο έχει σχεδιαστεί να αποδί
δει τόσο ενάντια στην Sars-Cov-2, 
καθώς επίσης και έναντι κάθε νέας

ΒΕΛΤΙΩΣΗ
Την προηγούμενη 

εβδομάδα καταγράφηκε 
παγκόσμια» μείωση 

των θανάτων από Covid-19 
κατά 12% και των νέων 
κρουσμάτων κατά 4% 

σε σχέση με μία εβδομάδα 
νωρίτερα

μετάλλαξης που μπορεί να προκύψει. 
Στο μεταξύ, δυναμικά επανέρχεται 
στην «κούρσα» των εμβολίων η γαλ
λική Sanofi, που ανακοίνωσε εντυ
πωσιακά αποτελέσματα εμβολίου 
από κλινικές δοκιμές «Φάση 2».

Θεαματικά αποτελέσματα
Τα ενδιάμεσα αποτελέσματα δεί
χνουν παραγωγή αντισωμάτων στο 
95% έως 100% των περιπτώσεων 
μετά τη χορήγηση μιας δεύτερης δό
σης σε όλες τις ηλικιακές ομάδες (18 
έως 95 ετών) και για όλες τις δόσεις 
που μελετήθηκαν.

Σε όσους από τους συμμετέχο- 
ντες είχαν ήδη μολυνθεί από την 
Covid-19, μία μόνο δόση του εμβο
λίου προκάλεσε την παραγωγή αυ
ξημένων συγκεντρώσεων εξουδε

τερωτικών αντισωμάτων, «κάτι που 
υπογραμμίζει το ενδιαφέρον που έχει 
π ανάπτυξή του για τον αναμνηστικό 
εμβολιασμό», αναφέρει π Sanofi.

Η εταιρία που συνεργάζεται με τη 
βρετανική GloxoSmithKIine ανακοί
νωσε πως άμεσα θα ξεκινήσουν οι 
κλινικές δοκιμές «Φάση 3», όπως 
και π παραγωγή των πρώτων εμ
βολίων.

Η σημερινή ανακοίνωση είναι μια 
ανακούφιση για τις Sanofi και GSK, 
αφού αναγκάσθηκαν τον περασμένο 
Δεκέμβριο να ξαναρχίσουν τη δοκιμή 
τους και να καθυστερήσουν την κυ
κλοφορία του εμβολίου, όταν αυτό 
έδειξε χαμηλή ανοσολογική απόκρι
ση σε μεγαλύτερους ενηλίκους ως 
αποτέλεσμα ασθενούς σχηματισμού 
αντιγόνων. ■

Σχεδόν 1,46 δισ. δόσεις έχουν χορηγηθεί στον παγκόσμιο πληθυσμό των σχεδόν 7,9 δισ. ανθρώπων,
ωστόσο η «μαύρη τρύπα» της επιχείρησης έχει να κάνει με την ανισότητα στους εμβολιασμούς και τον εφοδιασμό
των αναπτυσσόμενων χωρών.
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1  Μπορεί ο κορωνοϊός να προήλθε από εργαστηριακό
ατύχημα;

Πηγή: ΚΑΘΗΜΕΡΙΝΗ Σελ.: 16 Ημερομηνία
έκδοσης:

18-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

709.56 cm² Κυκλοφορία: 14860

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Μπορεί ο κορωνοϊός να προήλθε από εργαστηριακό ατύχημα;

Η καχυποψία της διεθνούς κοινής γνώμης γύρω από την απαρχή της πανδημίας παραμένει, ενώ στην έκθεση του 
Παγκόσμιου Οργανισμού Υγείας οι ειδικοί τονίζουν ότι θα πρέπει να γίνουν περαιτέρω έρευνες και ως προς τη θεωρία 
διαρροής του ιού από εργαστήριο, ακόμα και αν η πιθανότητα είναι μικρή.

Της MAPI ΑΝΝΑΣ ΝΤΑΛΑΜΑΓΚΑ*

Στις 30 Μαρτίου 2021 δόθηκε στη 
δημοσιότητα η πολυαναμενόμε- 
νη έκθεση του Παγκόσμιου Ορ
γανισμού Υγείαε (ΠΟΥ) για την 
προέλευση τηε πανδημίαε του κο- 
ρωνοϊού. Διαβάζονταε τιε 120 σε- 
λίδεε τηε έκθεσηε, τα αποτελέσμα
τα τηε έρευναε ούτε εκπλήσσουν 
αλλά ούτε αποσαφηνίζουν τα αί
τια και την προέλευση τηε παν
δημίαε. Η έναρξη τηε πανδημίαε 
τοποθετείται χρονικά μερικούε 
μήνεε πριν από τα μέσα του Δε
κεμβρίου 2019, ενώ αναφέρονται 
τέσσερα ενδεχόμενα μετάδοσηε: 
1) από νυχτερίδεε σε ανθρώπουε 
μέσω άλλου ενδιάμεσου ξενιστή, 
ο οποίοε δεν έχει προσδιοριστεί 
ακόμη, 2) μετάδοση απευθείαε 
από νυχτερίδεε σε ανθρώπουε, 
3) μετάδοση μέσω κατεψυγμένων 
προϊόντων και 4) διαρροή του ιού 
SARS-CoV-2 από κάποιο εργαστή
ριο. Η τελευταία πιθανότητα θεω
ρείται εξαιρετικά μικρή με βάση 
την έκθεση. Ωστόσο, η καχυπο
ψία τηε διεθνούε κοινήε γνώμηε 
γύρω από την απαρχή τηε παν- 
δημίαε παραμένει, ενώ οι ειδικοί 
τονίζουν στην έκθεση ότι θα πρέ
πει να γίνουν περαιτέρω έρευνεε 
και ωε προε τη θεωρία διαρροήε 
του ιού από εργαστήριο, ακόμα 
και αν η πιθανότητα είναι μικρή. 
Μάλιστα, ο επικεφαλήε του ΠΟΥ 
Τέντροε Αντανόμ Γκεμπρεγέσουε 
παραδέχθηκε για πρώτη φορά δη
μόσια εμμέσωε πλην σαφώε ότι οι 
κινεζικέε αρχέε δεν προμήθευσαν 
τουε ειδικούε του ΠΟΥ με επαρκή 
επιστημονικά δεδομένα.

- Ποια είναι τα επιχειρήματα για 
το ενδεχόμενο διαρροήε του ιού 
από εργαστήριο;

- Ο πλησιέστεροε συγγενήε ιόε 
του SARS-CoV-2 είναι ο ιόε των νυ
χτερίδων RaTG13 που παρουσιά
ζει γενετική ομολογία κατά 96%

Τα τέσσερα ενδεχόμενα 
μετάδοσηε, του SARS- 
C6V-2 σύμφωνα 
με τον ΠΟΥ και τα 
επιχειρήματα για την 
πιθανότητα διαρροής.

και απομονώθηκε το 2013 από 
δειγματοληψίεε σε περιττώματα 
νυχτερίδων στο σπήλαιο τηε Μο- 
τζιάνγκ στη Γιουνάν τηε Νότιαε 
Κίναε από το ιολογικό εργαστήριο 
τηε Γουχάν. Το 2012, όπωε ανα
φέρθηκε εκτενώε σε μια κινεζική 
μεταπτυχιακή εργασία αλλά και 
στο περιοδικό Science, παρουσι
άστηκαν έξι περιπτώσειε εργαζο
μένων στο σπήλαιο τηε Μοτζιάνγκ

με συμπτώματα, εργαστηριακά και 
απεικονιστικά ευρήματα συμβα
τά με λοίμωξη ομοιάζουσα με την 
COVID-19. Οι τρειε κατέληξαν ενώ 
η πλειοψηφία των ασθενών είχε 
αντισώματα έναντι του κορωνοϊ- 
ού υπεύθυνου για το SARS. Σε συ
νέντευξη στο περιοδικό Scientific 
American, η υπεύθυνη του ιολογι- 
κού εργαστηρίου τηε Γουχάν, δρ 
Zhenghi Shi, έκανε λόγο για πι
θανή λοίμωξη από μύκητα, αλλά 
κανείε δεν μπορεί να αποκλείσει 
μια λοίμωξη από κορωνοϊό παρα
πλήσιο του ιού SARS-CoV-2. Παρά 
το γεγονόε ότι ο κορωνοϊόε SARS- 
CoV-2 απέχει εξελικτικά από τον 
ιό RaTG13, δεν μπορεί να αποκλει
στεί το ενδεχόμενο μιαε πιθανήε 
προέλευσηε του SARS-CoV-2 από 
ανακαλλιέργειεε συγγενούε κορω- 
νοϊού σε ανθρώπινα κύτταρα που

εκφράζουν τον υποδοχέα ACE2, ο 
οποίοε χρησιμοποιείται για την 
είσοδο του κορωνοϊού στον αν
θρώπινο οργανισμό (υπόθεση 
ορισμένων ιολόγων αλλά και του 
γνωστού Αυστραλού ανοσολόγου 
Νικολάι Πετρόβσκι). Οι διαδοχι- 
κέε ανακαλλιέργειεε μιμούνται 
τρόπον τινά τη φυσική εξέλιξη 
του ιού. Το ιολογικό εργαστήριο 
τηε Γουχάν έχει απομονώσει και 
έχει μελετήσει κορωνοϊούε (όπωε 
τον RaTG13), ενώ πραγματοποιού
σε πειράματα με υβριδικούε ιούε. 
Η υπόθεση αυτή δεν έρχεται σε 
αντίθεση με την προέλευση του 
ιού από τιε νυχτερίδεε. Υπέρ αυ- 
τήε τηε θεωρίαε συνηγορεί και το 
γεγονόε ότι στην επίμαχη αγορά 
Χουανάν τηε Γουχάν δεν διατίθε
νται νυχτερίδεε. Εξάλλου, υπήρ
χαν αρκετέε αναφορέε για πλημ-

μελέε επίπεδο βιοασφάλειαε στο 
συγκεκριμένο εργαστήριο, με του
λάχιστον τρειε περιπτώσειε ερευ
νητών να έχουν προσβληθεί το 
φθινόπωρο του 2019 από λοίμωξη 
ομοιάζουσα με την COVID-19 (με 
την αναφορά ενόε θανάτου). Το 
ιολογικό εργαστήριο τηε Γουχάν 
είχε λάβει δύο επίσημεε προειδο
ποιήσει για τα πλημμελή μέτρα 
βιοασφάλειαε, ενώ κατηγορήθηκε 
ότι δεν πληρούσε ορισμένα πρό
τυπα βιοασφάλειαε. Στο παρελθόν 
είχαν αναφερθεί περιπτώσειε ερ
γαζομένων που δαγκώθηκαν από 
νυχτερίδα ή εκτέθηκαν σε ούρα 
νυχτερίδαε.

Αλλα επιχειρήματα που συνη
γορούν υπέρ τηε διαρροήε είναι η 
απουσία ανεύρεσηε μέχρι στιγμήε 
ενδιάμεσου ξενιστή για τη μετά- 

d δόση του SARS-CoV-2, όπωε συμ- 
I βαίνει στον άλλον Sarbecoviru8 
| β-κορωνοϊό που είναι υπεύθυνοε 
| για τον SARS ή στον κορωνοϊό του 
S MERS, καθώε και η μεγάλη ταχύ

τητα εξάπλωσηε του κορωνοϊού 
στον άνθρωπο.

- Εχουν γίνει στο παρελθόν πα- 
ρόμοιεε διαρροέε;

- Στο παρελθόν έχουν καταγρά
φει πάνω από 1.100 περιπτώσειε 
διαρροήε ιών και άλλων λοιμογό- 
νων παραγόντων από εργαστήρια, 
ενώ έχουν αναφερθεί έξι περιπτώ- 
σειε διαρροήε του κορωνοϊού που 
προκάλεσε το SARS από εργαστή
ρια τηε Σιγκαπούρηε, τηε Ταϊβάν 
και του Πεκίνου.

- Ποια είναι τα επιχειρήματα 
κατά τηε υπόθεσηε;

- Ενα βασικό επιχείρημα κα
τά τηε υπόθεσηε διαρροήε είναι 
ότι ο ιόε SARS-CoV-2 αποτελούσε 
άγνωστο ιό πριν από την πανδη
μία, χωρίε να υπάρχουν στοιχεία 
αναφορικά με τη νουκλεοτιδική 
του αλληλουχία σε ερευνητικά άρ
θρα ή βάσειε δεδομένων. Τέλοε, 
ορισμένοι ερευνητέε δεν θεωρούν

αρκετά πιθανό ένα εργαστήριο να 
κρατήσει μυστικέε πληροφορίεε 
που αφορούν σε εργαστηριακό 
ατύχημα.

- Τι χρειάζεται να γίνει;
- Εκτόε των άλλων πιθανοτή

των, το ενδεχόμενο τηε εργαστη- 
ριακήε διαρροήε του ιού πρέπει να 
διερευνηθεί πλήρωε. Χρειάζεται 
να συσταθεί μια ανεξάρτητη διε- 
θνήε έμπειρη ομάδα αποτελούμε- 
νη και από ειδικούε βιοασφάλειαε 
που θα διερευνήσουν όλα τα ενδε
χόμενα. Η ομάδα αυτή πρέπει να 
περιλαμβάνει άτομα που κατά το 
δυνατόν έχουν τιε λιγότερεε δυ- 
νατέε σχέσειε με την Κίνα (να μην 
έχουν χρηματοδοτηθεί ή συνεργα
στεί με κινεζικούε οργανισμούε) 
ώστε να διασφαλιστεί η αμερολη- 
ψία. Οι κινεζικέε αρχέε πρέπει να 
δώσουν πρωτογενή δεδομένα (raw 
data), να επιτρέψουν τον έλεγχο 
βιολογικών δειγμάτων, αρχείων 
και προσωπικού του εργαστηρί
ου τηε Γουχάν. Επίσηε, χρειάζε
ται να πραγματοποιηθεί έλεγχοε 
δειγμάτων σε αιμοδοσίεε και βιο- 
τράπεζεε τηε Κίναε, εστιάζονταε 
στουε έξι μήνεε πριν από την ανα
φορά των πρώτων περιπτώσεων 
COVID-19 αλλά και των περιπτώ
σεων τηε Μοτζιάνγκ-Γιουνάν. Η 
έρευνα αυτή δεν έχει ωε στόχο 
την τιμωρία των κινεζικών αρχών 
αλλά την ενημέρωση τηε επιστη- 
μονικήε και διεθνούε κοινότηταε 
και την αποτροπή παρόμοιων ατυ
χημάτων που μπορεί να κοστί
σουν ανθρώπινεε ζωέε αλλά και 
παγκόσμια οικονομική δυσπραγία 
με την εμφάνιση μιαε νέαε παν- 
δημίαε. Το κόστοε τηε παρούσαε 
πανδημίαε σε ανθρώπινο και οι
κονομικό επίπεδο είναι τεράστιο. 
Η ανθρωπότητα οφείλει να έχει 
πλήρη και διαφανή ενημέρωση.

* Η κ. Μαριάννα Νταλαμάγκα είναι 
ιατρός βιοπαθολόγος - επιδημιολόγος, 
καθηγήτρια της Ιατρικής Σχολής ΕΚΠΑ.
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1  Mega εμβολιαστικό κέντρο στην Κέρκυρα
Πηγή: POLITICAL Σελ.: 18 Ημερομηνία

έκδοσης:
18-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

103.58 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Ιόνια Νησιά

MegaepPorkaonKO 
κέντρο στην Κέρκυρα

Με στόχο τον καθολικό εμβολιασμό των μόνιμων κατοίκων 
των νησιών στο πνεύμα της «Γαλάζιας Ελευθερίας» η Περιφε
ρειακή Αρχή προτείνειτο ΕΑΚ, το ΓΟΚ, το Παλαιό ΚΤΕΛ καιτον 
Κερκυραϊκό Γυμναστικό Σύλλογο στο κέντρο της πόλης Κέρ
κυρας ωςτις πιο προσιτές τοποθεσίες για δημιουργία Mega 
εμβολιαστικού κέντρου. Σημειώνεται ότι έχει υπάρξει σχετική 
συζήτηση της περιφερειάρχου Ρόδης Κράτσα - Τσαγκαρο- 
πούλου με τον υφυπουργό Πολιτικής Προστασίας Νίκο Χαρ- 
δαλιά. Από την πλευρά του Δήμου Κεντρικής Κέρκυρας προ- 
τείνεταιτο κτίριο του Δημοτικού θεάτρου. Πάντως, η τελική 
επιλογή ανήκει στη Γενική Γραμματεία Πολιτικής Προστασίας.
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1  Εμπαίζουν προκλητικά τους υγειονομικούς
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 14-15 Ημερομηνία

έκδοσης:
18-05-2021

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1105.38
cm²

Κυκλοφορία: 950

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

C
ov

id
-1

9 Μείωση στους 
διασωληνωμένους

1.402
νέα κρούσματα (134 στη Θεσσαλονίκη,
55 στην Αιτωλοακαρνανία, 47 στην Αχαϊα). 
Στα 378.485 ο συνολικός αριθμός

687
κρούσματα στην Αττική (157 στον 
Κεντρικό Τομέα, 106 στην Ανατολική 
Αττική, 104 στον Πειραιά)

647
οι διασωληνωμένοι ασθενείς

56
θάνατοι ανακοινώθηκαν και χθες, 
ανεβάζοντας σε 11.471 τους νεκρούς 
από την πανδημία

Εμπαίζουν προκλητικά 
τους υγειονομικούς

«Βάφτισαν» 
υγειονομικό 
επίδομα την 
αποζημίωση 

για
συμμετοχή σε 

πρόγραμμα 
εκπαίδευσης 

του ΕΚΑΒ 
που είχε 

σχεδιαστεί 
πριν από την 

πανδημία

Του
ΤΑΣΟΥ ΓΙΑΝΝ0Π0ΥΛ0Υ

Τ
ο περασμένο Σάββατο θα 
προσέξατε ίσως τον πρωτο
σέλιδο πηχυαίο τίτλο των 
«Νέων»: «Ποιοι υγειονομι
κοί επιβραβεύονται πρώτοι - Βοήθημα 
1.000-».

Μήπως πράγματι η κυβέρνηση 
αποφάσισε επιτέλους να αναγνωρίσει 
την προσφορά των υγειονομικών 
που δίνουν τη μάχη στην πρώτη 
γραμμή αντιμετώπισης της πανδη
μίας, μετά τη ν άδικη μεταχείριση που 
τους επιφύλαξε όλη αυτήν την περίο
δο;

Αν διαβάσει κάποιος το ρεπορτάζ, 
καταλαβαίνει ότι αναφέρεται σε 4.000 
εργαζόμενους του ΕΚΑΒ που θα λά
βουν μπόνους από ένα πρόγραμμα 
ΕΣΠΑ προκειμένου να συμμετά- 
σχουν σε πρόγραμμα εκπαίδευσης! 
Άνθρακες, τελικά, η «επιβράβευση».

Το πρόγραμμα έχει σχεδιαστεί 
πριν από την πανδημία

Ως συνήθως, ο διάβολος κρύβεται 
στις λεπτομέρειες. Όπως εξηγούν τα 
«Νέα», «το ευρωπαϊκό πρόγραμμα 
προβλέπει την εκπαίδευσή τους (σ.σ.:

των εργαζόμενων του ΕΚΑΒ) σε σύγ
χρονα ευρωπαϊκά πρωτόκολλα για 
ασφαλείς διασώσεις με τα νέα πτητι
κά μέσα επείγουσας διακομιδής» (εν
νοεί τα δύο νέα αεροπλάνα και τα δύο 
νέα ελικόπτερα, από δωρεά του Ιδρύ
ματος «Νιάρχος»).

Εν ολίγοις, πρόκειται για 150 ώρες 
εκπαίδευσης που θα γίνουν και θα 
αποτελόσουν την προϋπόθεση για τα 
1.000 ευρώ. Είναι δηλαδή η αποζη
μίωση ενός εκπαιδευτικού προγράμ
ματος που έχει σχεδιαστεί πριν από το 
ξέσπασμα της πανδημίας, για τελείως 
άσχετο λόγο (δεξιότητες των πληρω
μάτων του ΕΚΑΒ στις αεροδιακομι- 
δές) και χρηματοδοτείται από ευρω
παϊκά κονδύλια (ΕΣΠΑ).

Νέο «σκόιλ ελικίκου»;
Ουσιαστικά «μοιράζουν ψίχουλα 

στους εργαζόμενους, μέσω προγραμ
μάτων ΕΣΠΑ, κοροϊδεύοντάς τους 
ότι είναι ‘βοήθημα’ της κυβέρνησης» 
σχολιάζει στη ΑΥΓΗ ο Θοδωρής 
Κωνσταντίνου, μέλος του Δ.Σ. του 
σωματείου εργαζομένων ΕΚΑΒ. «Η 
κυβέρνηση και ο κ. Μητσοτάκης πρέ
πει να καταλάβουν επιτέλους ότι οι 
εργαζόμενοι δεν είμαστε κορόιδα να 
μας φλομώνουν με ψέματα, υποσχέ

σεις και βοηθήματα - ‘μαϊμού’» προ
σθέτει.

Υπάρχουν όμως κι άλλες λεπτομέ
ρειες: σε κάθε εργαζόμενο από τους 
4.000 αντιστοιχούν 1.600 ευρώ (μει
κτά). Αν κάνουμε τον πολλαπλασια
σμό, φτάνουμε στα 6.400.000 ευρώ. 
Άρα, «περισσεύουν» 5.600.000 
ευρώ. Εργαζόμενοι του ΕΚΑΒ εκτι
μούν ότι ένα μεγάλο κομμάτι από 
αυτά θα κατευθυνθεί σε Κέντρα 
Επαγγελματικής Κατάρτισης, ορι
σμένα εκ των οποίων έγιναν πρόσφα
τα γνωστάγια τα «σκόιλ ελικίκου» και 
το «Μέτζη του νέουκτη».

Θα αναλάβουν τη θεωρητική εκ
παίδευση (300 ώρες ανά εργαζόμε
νο) όσων εργαζόμενων θα συμμετά- 
σχουν στη διαδικασία. Και αυτό, πα- 
ρότι το ΕΚΑΒ έχει δικό του ΙΕΚ που 
αναλαμβάνει τη διαρκή μετεκπαίδευ
ση των εργαζόμενων με βάση τις αλ
λαγές στα πρωτόκολλα.

Καλά... Χριστούγεννα για τους 
υπόλοιπους υγειονομικούς

Όπως είναι φανερό, το υποτιθέμε
νο βοήθημα δεν αφορά σε όλο το 
ΕΣΥ, που έχει 100.000 υπαλλήλους, 
ούτε καν στο σύνολο των υπαλλήλων 
του ΕΚΑΒ. Για να φτάσουν τους

4.000, θα πρέπει να εκπαιδεύσει κα
νείς και τους μη μάχιμους υπαλλή
λους του (ακόμη και τους διοικητι
κούς).

Αυτά που δεν τόλμησε, βέβαια, να 
υποσχεθεί η κυβέρνηση, παρότι τα 
διεκδικούν επίμονα οι υγειονομικοί, 
είναι οι δίκαιες αμοιβές, ο διπλασια
σμός ανθυγιεινού και ωρομίσθιου, η 
ένταξη στα ΒΑΕ, η επαναφορά 13ου 
- 14ου μισθού και η μονιμοποίηση 
των συμβασιούχων.

Για να προλάβει αντιδράσεις από 
τους υπόλοιπους υγειονομικούς, η 
υφυπουργός Υγείας Ζωή Ράπτη δή
λωσε ότι «το βοήθημα προς τους ερ
γαζόμενους ιατρούς και νοσηλευτές 
του ΕΣΥ, όπως έχει πει ο πρωθυ
πουργός, θα ανακοινωθεί μετά την 
πανδημία».

Δηλαδή, από τα περσινά Χριστού
γεννα φτάσαμε στο φετινό Πάσχα και 
τελικά η ενίσχυση (;), αν υπάρξει, πα- 
ραπέμπεται στο 2022. Θυμίζουμε ότι 
η μόνη ενίσχυση στην περίοδο της 
πανδημίας ήταν... μισός βασικός μι
σθός πέρυσι το Πάσχα και ένα ποσό 
σε υγειονομικούς που εργάζονταν σε 
ΜΕΘ και σε κλινικές κορωνοϊού, που 
δίχασε το προσωπικό των νοσοκο
μείων.
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έκδοσης:
18-05-2021

«Είναι καλοδεχούμενο το όποιο 
βοήθημα, αλλά δεν πρέπει να ξεχνά
με όχι η κυβέρνηση έχει αθετήσει την 
υπόσχεση για οικονομική ενίσχυση 
ίων γιατρών» σχολιάζει στην ΑΥΓΗ 
ο Κώστας Λιβαδάς, μέλος της Εκτε
λεστικής Γραμματείας της ΟΕΝΓΕ 
και μέλος του Δ.Σ. της ΕΙΝ ΑΠ. Εκ
φράζει την κάθετη διαφωνία του με 
την πολιτική των επιδομάτων και της 
άπαξ προσφοράς βοήθειας και θυμί
ζει ότι βασικό αίτημα της ΟΕΝΓΕ εί
ναι η εφαρμογή της απόφασης του 
ΣτΕ για επαναφορά των μισθών στα
επίπεδα του 2012.

Επισημαίνει ότι πρέπει άμεσα να 
ξεκινήσουν συζητήσεις με την ηγεσία 
του υπουργείου Υγείας για την ανα
μόρφωση του ιατρικού μισθολογίου 
και του ωρομισθίου των εφημεριών. 
Θυμίζει ότι η καταβολή των προσθέ
των εφημεριών υπερβαίνει ακόμα και 
τους 6 μήνες και επαναλαμβάνει το 
αίτημα για κατάργηση των πρόσθε
των εφημεριών (όλες δηλαδη οι εφη
μερίες πρέπει να νοούνται και να 
αποζημιώνονται ως τακτικές), δεδο
μένου ότι η μεγάλη υποστελέχωση 
αναγκάζει τους γιατρούς να κάνουν 
σε μόνιμη βάση παραπάνω εφημε
ρίες από όσες προβλέπονται.
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